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memo
Met deze memo komt het college tegemoet aan de op 6 oktober 2021 tijdens de gemeenteraad 
gedane toezegging dat antwoord gegeven wordt op een aantal gestelde vragen over het 
Groenhovenbad. Ook wordt ingegaan op de status van de beantwoording van de motie Level Playing 
Field.

Inzet vrijwilligers om ruimere openingstijden zwembad mogelijk te maken

Op 7 september 2021 heeft het college in de beantwoording van door de SP en CU gestelde 
schriftelijke vragen het volgende gesteld: “Waar mogelijk wordt al maximaal gebruik gemaakt van de 
inzet van vrijwilligers. Voor het houden van toezicht in het zwembad zijn diploma’s verplicht om de 
veiligheid van de zwemmers in het zwembad te kunnen garanderen. De inzet van vrijwilligers wordt 
helaas steeds lastiger. Er zijn zelfs zwembaden in de regio die in de middag niet opengaan omdat er 
geen vrijwilligers meer zijn te vinden. In de horeca wordt al jaren gewerkt met vrijwilligers van de 
verenigingen.”
Op 6 oktober is opnieuw gevraagd of er specifiek gekeken wordt naar de inzet van vrijwilligers vanuit 
zwemverenigingen en de reddingsbrigade. Het antwoord hier is in lijn met de eerdere beantwoording.
Het is een vast onderwerp van de gesprekken die SPORTGOUDA voert met de verenigingen. Het is 
bovendien een item in de contracten met de verenigingen. Indien de verenigingen vrijwilligers leveren, 
krijgen ze daar een financiële compensatie voor. Veel verenigingen kampen echter met een tekort aan 
vrijwilligers. De vrijwilligers die er wel zijn worden ingezet om de activiteiten van de verenigingen zelf 
te kunnen laten draaien. Hiernaast zijn de vrijwilligers vaak actief in de avonduren en weekenden. Zij 
hebben overdag een baan en zijn dan dus lastig inzetbaar. Vrijwilligers die aan het bad staan dienen 
daar bovendien voor opgeleid te zijn; ze dienen over een diploma toezichthouder en/of 
zweminstructeur, zwemvaardigheid, en in ieder geval ook de benodigde EHBO-papieren te 
beschikken. De conclusie is dat het verenigingen niet lukt om vrijwilligers te leveren voor uitbreiding 
van taken in het zwembad. 

Ruimere openingstijden buitenbad voor recreatief zwemmen? 

Bij de beantwoording van de schriftelijke vragen van 7 september jl. heeft het college aangegeven 
geen specifieke gesprekken gevoerd te hebben met SPORT●GOUDA over openingstijden en dat ook 
niet van plan te zijn, buiten de reguliere voortgangsgesprekken om. De raad heeft op 6 oktober 
gevraagd dat gesprek toch aan te gaan en wijst daarbij op de beperkte mogelijkheden in de herfst en 
winter voor kinderen (alleen op zondag van 12 uur tot 14.30 uur). 
In theorie is het mogelijk het buitenbad eerder te openen om meer recreatieve zwemmomenten te 
kunnen creëren. Er moet echter rekening gehouden worden met het feit dat hierbij vooral de 
personeelsbezetting het probleem is. Op de arbeidsmarkt is het op dit moment erg lastig om 
gediplomeerde zwemleerkrachten te vinden. Extra inzet van vrijwilligers behoort zoals hiervoor 
aangegeven niet tot de mogelijkheden. Extra recreatieve zwemmogelijkheden in de binnenbaden 
gaan altijd ten koste van zwemlessen aan kinderen. In alle schoolvakanties worden er wél extra 
momenten om recreatief te kunnen zwemmen aangeboden.
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Zijn betaalbare abonnementen voor gezinnen nodig?

Bij de beantwoording van de schriftelijke vragen van 7 september jl. heeft het college aangegeven dat 
een gezin voor een bedrag van ongeveer € 24 vier uur kan zwemmen. In coronatijd was dat minder, 
vanwege het beperktere aantal mensen dat tegelijkertijd van het bad gebruik kon maken. Het college 
gaf ook aan dat in algemene zin geldt dat er in het verleden verschillende soorten abonnementen 
geweest zijn waarmee bezoekers voor een gereduceerd tarief konden zwemmen in de zomerperiode. 
Het gezinsabonnement is in 2016 afgeschaft vanwege de zeer lage verkoopaantallen. De raad vraagt 
het college nu of zij ook vindt dat betaalbare abonnementen, vergelijkbaar met het 
seniorenabonnement, samen met genoeg openingstijden nodig zijn voor een toegankelijk zwembad. 
Die mening deelt het college, maar het moet wel praktisch haalbaar en uitvoerbaar zijn. Dat is het nu 
niet.

Welke recreatieve voorzieningen kunnen in het zwembad aangebracht worden en wat zijn de 
kosten daarvan?

De recreatieve waarde van het Groenhovenbad is niet enorm hoog. Dat komt in de eerste plaats door 
keuzes die zijn gemaakt bij de realisatie van het bad. De nadruk lag destijds om functionaliteit en de 
eisen waaraan een wedstrijdbad moet voldoen, veel minder op de recreatieve waarde van het 
zwembad. Bezoekers ervaren dat ook zo, zo bleek onlangs ook weer uit het 
Klanttevredenheidsonderzoek waarbij het (buiten)bad getypeerd werd als klein, niet aantrekkelijk en 
met weinig zich op het bassin. In de sportaccommodatienota is opgenomen dat het Groenhovenbad 
aantrekkelijker moet worden voor recreatieve zwemmers. Groter maken van het bad is geen optie, de 
kosten zijn onrealistisch hoog en vanwege de bouw van het bad op een voormalige vuilnisbelt zouden 
er veel milieuaspecten bij komen kijken. 
Als er voldoende budget is, zijn de volgende opties wenselijk:

Waterspeeltuin
Het opofferen van een peuterbad ten behoeve van een waterspeeltuin voor kinderen. Er is 
onvoldoende ruimte op het perron om een waterspeeltuin te kunnen plaatsen. En omdat alle 
(technische) installaties die nodig zijn voor een waterspeeltuin, aanwezig zijn bij de peuterbaden, is er 
geen andere optie dan een peuterbad opofferen. 

Uitbreiding perron
Een andere optie is een uitbreiding van het perron aan de kant van de peuterbaden. Hierdoor kunnen 
er meer ouders rond de peuterbaden recreëren. Aan de zijkant van de het perron kunnen dan 
glijbanen of een trap geplaatst worden, zodat kinderen en ouders aan de andere kant gemakkelijk het 
grasveld op kunnen. Om de ruimte zo effectief mogelijk te benutten kan onder het perron een 
opslagruimte gemaakt worden. Het opslagprobleem dat SPORT•GOUDA heeft, kan daarrmee 
grotendeels opgelost worden.

Spel- en speelattracties
Op het veld kunnen diverse spel- en speelattracties komen. Denk aan een air trampoline waar 
kinderen altijd op kunnen spelen. Andere dingen die gedaan kunnen worden zijn de realisatie van een 
zand/water-speeltuin waar kinderen kunnen spelen en de ouders vanaf het grasveld of het nieuwe 
perron zicht hebben op hun kinderen. Omdat jonge kinderen steeds minder actief zijn en daardoor 
lichamelijk minder ontwikkeld zijn in vergelijking met vijftien jaar geleden, kunnen op het terrein 
verschillende kleine attributen (zoals een evenwichtsbalk of losse boomstronken) geplaatst worden 
waarmee ze hun lichamelijke coördinatie kunnen verbeteren.
 
Veiligheidshek
Er kan een RVS-hek geplaatst worden tussen de peuterbaden en het grote bad. Ouders zijn namelijk 
minder alert en daardoor lopen kleine kinderen gemakkelijker naar het grote (diepe) bad.

Ballonhal
Er is gekeken of het mogelijk is om een ballonhal over de peuterbaden en het grote zwembad te 
kunnen plaatsen. Het plaatsen van een ballonhal is mogelijk, maar daar moet extra onderzoek voor 
gedaan worden. De verankering is iets wat door een constructeur berekend moet worden. 
Exploitatietechnisch moet gekeken worden naar de verhuurbaarheid (de stookkosten zijn zeer hoog).
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Onzekerheden
Voor alle werkzaamheden op het buitenterrein geldt dat eerst veel onderzoek gedaan moet worden. 
Het complex staat op een vuilnisbelt en er is maar 40-50 cm (schone) grond. Eisen ten aanzien van 
verontreinigde grond kunnen effect hebben op de kosten. 
De kosten worden momenteel (globaal) als volgt ingeschat:

Waterspeeltuin € 200.000 
Uitbreiding perron € 750.000 
Air trampoline €     8.500
Zand/water speeltuin €   25.000
Kleine spel- speelattributen €   25.000
Veiligheidshek €      7.500
Ballonhal € 200.000

Deze middelen zijn momenteel niet beschikbaar, ook niet wanneer we rekening houden met het extra 
beschikbare budget van € 200.000 voor de jaren 2023 en 2024, omdat dat geld nodig is voor het 
noodzakelijke onderhoud, waar de gemeente sinds de realisatie van het bad in 2013 geen specifieke 
middelen voor beschikbaar heeft gesteld.

Motie Level Playing Field

Op 6 oktober 2021 dienden D66 en SGP de motie Level Playing Field in. Daarin word het college 
verzocht inzichtelijk te maken of het nodig is een eerlijkere verdeling aan te brengen in de financiering 
van verenigingen die van SPORT●GOUDA huren en verenigingen die dat niet doen. En als dat nodig 
is, hoe die verdeling bereikt kan worden en wat daarvoor nodig is. De beantwoording van die motie is 
nog niet gereed. Het bureau dat dit uitwerkt, heeft nog wat tijd nodig om de benodigde informatie van 
de verenigingen te verkrijgen. Het college kan de raad het antwoord in het tweede kwartaal 
verstrekken.


